

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2019 3

下旬刊（总第 521 期 / 第 38 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊



万方数据

价值工程

2019年3月下旬刊(总第521期/第38卷)

1982年创刊 2019年3月28日出版

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞

刘英禄

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿邮箱:vezzsbjb@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

印 刷:廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄市槐安西路88号卓达
物业楼A501室

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 我国煤炭城市环境库兹涅茨效应研究 陆琳等(1)
- 基于市场导向的科技创新政策构建研究 余建平等(3)
- 基于SWOT分析的保障性住房发展研究 陈秋兰等(6)
- 基于IE的快餐企业服务管理研究 张天瑞等(8)
- 基于满意度的高校后勤食堂服务创新研究 王丽等(12)
- 煤矿无轨胶轮车台班费用定额构成及测算 张广阔(14)
- P2P网贷平台盈利模式研究 卜亚等(17)
- 中高龄返乡农民工劳动价值再挖掘研究 孙绍梅等(20)
- 从云南省医疗保险城乡一体化看存在问题及对策研究
..... 陈子婧等(23)
- 基于DEA数据包络分析的安徽省装备制造业技术创新效率评价
..... 肖红等(26)
- 基于源荷电压的主动配电网运行分析 陈潇雅等(29)
- 房价持续上涨对产业结构升级的影响研究 林永民等(33)
- 全自动驾驶模式对地铁工程造价的影响分析 王文伟(37)
- 冶金项目EPC总承包报价分析探讨 叶公伟等(40)
- 电商与快递跨界经营战略及其风险管理 秦瑞(43)
- 中小企业会计电算化存在的问题与对策分析 徐夏(46)
- 浅析价值工程方法在汽车前照灯成本控制的运用 赵振家等(49)
- 奖惩机制下的收费员绩效考评博弈分析 巫娜燕等(52)
- 云南省高速公路网规模合理性研究 卢江等(55)
- 基于综合自动化的信息化管理 徐杰等(58)
- 新疆星级酒店空间格局研究 居玛·吐尼亚孜等(61)
- 基于事故树分析法的营运客车翻车事故分析 李思琪等(63)
- 基于财务报告的万科集团发展分析 黄佳怡等(66)

* 价值链·供应链 *

- 世界500强背景下提升中国物流绩效指数的途径研究 李岩等(69)
- 我国生鲜农产品冷链现存问题及应对策略研究 赵澈(72)

* 功能载体创新 *

- 超特长隧道高程测量的贯通误差控制 杨云(75)
- 港口码头施工模拟BIM技术应用探讨 张颖等(78)
- 玻璃基板缺陷检查技术研究 胡恒广(81)
- 房屋建筑工程中结构加固改造措施分析 李岩(84)
- 基于伯努利效应在煤尘检测通道的实现研究 景明明等(87)
- 浅谈红外热像法在建筑工程渗漏检测中的应用 何慧敏(90)
- 运营高速公路高边坡路段改扩建方案与优化设计分析 李征文(93)

港珠澳大桥钢管复合桩牺牲阳极保护施工技术	刘俊利 等(96)
沥青路面配合比设计及施工技术研究	董新升(99)
有相邻竖井的地铁桩锚深基坑方案优化	高晓辉(102)
关于浅埋隧道管幕法施工对环境保护作用的探讨	王录林(105)
大跨软岩富水隧道注浆堵水施工技术	王海娟(108)
大跨度钢管拱外包混凝土施工技术	程晓刚(111)
韩咀煤业一氧化碳治理研究应用	文昌俊(115)
维萨板悬臂木模在薄壁空心高墩施工中的应用	杨改静(118)
地铁区间施工成套工装研究	张新波(121)
黄土隧道施工横导洞进入正洞施工方法的选取	时海铭(124)
不良地质隧道涌突水处理施工技术研究	张建国(127)
地锚式人行悬索桥静动力特性研究	李浩然 等(130)
地铁工程渗漏水原因分析及防水施工技术	岳蕾(133)
无粘结预应力混凝土在圆形水池中的应用	杨崇惠 等(136)
论装配式建筑接缝处理的全过程管控方法	王鑫(139)
神东矿区综采工作面机尾缩面技术研究	张强(142)

* 价值应用 *

基于单片机的火灾检测系统设计	王瑞荣(145)
盲道区域中障碍物的视觉检测方法	张晴晴 等(148)
有限元法解一维杆单元、热传导和流体流动问题的相似性比较	王铭明 等(152)
奥维地图在城市轨道交通工程控制网布设中的应用	高帅 等(156)
建筑垃圾的再生混凝土应用技术研究	刘灿(159)
高密度电阻率法在溶岩塌陷区探测中应用研究	刘振雄(162)
PLC 及无线通讯技术在选煤集控系统的探讨应用	武林(165)
P2 混动系统仿真模型建立和性能分析	樊晓磊 等(168)
自由大气 Brunt-Vaisala 频率变化特性研究	王林(171)
绘制 CAD 铁路限界图判定建筑物是否超限的方法	黄勇(174)

* 工业工程 *

PFMEA 在汽车零部件产线装配工位中的应用	李建华 等(178)
------------------------------	------------

* 理论综述 *

人在环装备综合保障仿真技术研究现状及展望	梁精睿 等(181)
中国独角兽企业发展的影响因素研究	秦德生 等(184)
打造双创升级版的路径研究	吴丽丽(188)
地区异质性、房价调控与区域货币政策效果	付楷(192)

郑重声明

- 1、本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
- 2、来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
- 3、编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
- 4、本刊已被“中国知网、万方数据数字化期刊群、中文科技期刊数据库”收录。凡向本刊投稿作者,若不同意在上述数据库收录,请在来稿注明。

Value Engineering

(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982

Vol.38 3.c

(Sum No.521)

Published in Mar. 28, 2019

Inscribed:

Yuan Baohua

Executive Editor-in-chief:

Gao Zhibiao

Manager:

Hebei Association for
Science and Technology

Sponsor:

Hebei Institute of
Technology Economy and
Modern Management

Chief Editor's Department:

Shi Rui

Editor:

Editorial Team of VE

Publisher:

Magazine Publishing House of VE

Address:

Room A501, Zhuoda Property
House, No.88 Huai'an Road

Tel: (0311) 87024742

E-mail:

vezzsbjb@163.com

Printed by:

Changling Printing House, Langfang

Distributor:

Shijiazhuang Post Office

Subscriptions:

Chinese Local Post Office

Domestic Issue Code: 18-2

Domestic Single Price:

¥30.00

Overseas Single Price:

\$ 30.00

Open Publishing

ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Study on Kuznets Environment Effect in Coal Cities of China LU Lin, *et al.*
3 Research on the Construction of Science and Technology Innovation Policy Based on Market Orientation YU Jian-ping, *et al.*
6 Research on the Development of Affordable Housing Based on SWOT Analysis CHEN Qiu-lan, *et al.*
8 Research on Service Management of Fast Food Enterprises Based on IE ZHANG Tian-rui, *et al.*
12 Research on the Innovation of Canteen Service Based on Satisfaction WANG Li, *et al.*
14 Composition and Calculation of Machine-team Cost Quota of Coal Mine Trackless Rubber Wheel Trolley ZHANG Guang-kuo
17 Research on Profit Model of P2P Online Loan Platform BU Ya, *et al.*
20 Return of Migrant Workers in the Old Age and Re-excavation of Labor Value SUN Shao-mei, *et al.*
23 Study on the Problems and Countermeasures of Medical Insurance Urban and Rural Integration in Yunnan Province
..... CHEN Zi-jing, *et al.*
26 Evaluation of Technological Innovation Efficiency of Equipment Manufacturing Industry in Anhui Province Based on DEA Data
Envelopment Analysis XIAO Hong, *et al.*
29 Operation Optimization of Active Distribution Network Considering Resource-load Voltage Characteristics CHEN Xiao-ya, *et al.*
33 Research on the Impact of Continued Rising Housing Price on Industrial Structure Upgrading LIN Yong-min, *et al.*
37 Impact Analysis of the Fully Automatic Operation for Subway Engineering Cost WANG Wen-wei
40 Analysis and Discussion of EPC Quotation of Metallurgical Project YE Gong-wei, *et al.*
43 Strategy for Cross-border Operation of E-commerce and Express and Risk Management QIN Rui
46 Analysis on the Problems and Countermeasures of Accounting Computerization in Small and Medium Enterprises XU Xia
49 Application of Value Engineering Method in Cost Control of Automotive Headlamp ZHAO Zhen-jia, *et al.*
52 Game Analysis on Performance Evaluation of Toll Collectors under the Mechanism of Rewards and Punishment
..... WU Na-yan, *et al.*
55 Study on the Scale Rationality of Expressway Network in Yunnan Province LU Jiang, *et al.*
58 Information Management Based on Integrated Automation XU Jie, *et al.*
61 Analysis of Spatial Structure of Star-rated Hotel in Xinjiang JUMA Tuniyazi, *et al.*
63 Fault Tree Analysis Based on Operating Passenger Car Overturning Accident Analysis LI Si-qi, *et al.*
66 Development Analysis of Vanke Group Based on Financial Report HUANG Jia-yi, *et al.*

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 69 Research on Improving China's Logistics Performance Index under the Background of Fortune 500 LI Yan, *et al.*
72 Study on Existing Problems and Coping Strategies of Cold Chains of Fresh Agricultural Products in China ZHAO Che

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 75 Penetration Error Control for Elevation Measurement of Ultra Extra Long Tunnel YANG Yun
78 Discussion on Application of BIM Technology in Port Terminal Construction Simulation ZHANG Ying, *et al.*

81	Research on Glass Substrate Defect Inspection Technology	HU Heng-guang
84	Analysis of Structural Reinforcement and Transformation Measures in House Building Engineering	LI Yan
87	Research on the Realization of Coal Dust Detection Channel Based on Bernoulli Effect	JING Ming-ming, <i>et al.</i>
90	Application of Infrared Thermal Image Method in Leak Detection of Construction Engineering	HE Hui-min
93	Reconstruction and Expansion Plan and Optimization Design Analysis of High Slope Section of Expressway in Operation	LI Zheng-wen
96	Construction Technology of Sacrifice Anodic Protection for Steel Pile Composite Pile of Hong Kong-Zhuhai-Macao Bridge	LIU Jun-li, <i>et al.</i>
99	Research on Mix Design and Construction Technology of Asphalt Pavement	DONG Xin-sheng
102	Optimization of Scheme for Deep Foundation Pit of Subway Pile Anchor with Adjacent Shaft	GAO Xiao-hui
105	Discussion on the Effect of Construction of Shallow Buried Tunnel Pipe Curtain Method on Environmental Protection	WANG Lu-lin
108	Construction Technology of Grouting and Water Blocking for Large-span Soft Rock Water-rich Tunnel	WANG Hai-juan
111	Construction Technology of Long Span Steel Pipe Arch Outsourcing Concrete	CHENG Xiao-gang
115	Research and Application of Carbon Monoxide Treatment in Hanzui Coal Industry	WEN Chang-jun
118	Application of Visa Plate Cantilever Wood Form in Construction of Thin-walled Hollow High Piers	YANG Gai-jing
121	Research on Complete Set of Craft Equipment for Subway Construction	ZHANG Xin-bo
124	Selection of Construction Methods for the Entrance of Transverse Tunnel of Loess Tunnel into the Positive Tunnel	SHI Hai-ming
127	Research on Construction Technology of Water Inrush Treatment in Bad Geological Tunnel	ZHANG Jian-guo
130	Research on Static and Dynamic Characteristics of Ground Anchored Pedestrian Suspension Bridge	LI Hao-ran, <i>et al.</i>
133	Cause Analysis of Water Leakage in Subway Engineering and Waterproof Construction Technology	YUE Lei
136	Application of Unbonded Prestressed Concrete in Circular Pool	YANG Chong-hui, <i>et al.</i>
139	Discussion on the Whole Process Management and Control Method of Assembly Joint Processing	WANG Xin
142	Research on the Machine Tail Shrinking Face Technology of Fully Mechanized Mining Face in Shendong Mining Area	ZHANG Qiang

VALUE APPLICATION

145	The Design of Fire Detection System Based on Microcontrollers	WANG Rui-rong
148	Visual Detection of Obstacles in Blind Track Area	ZHANG Qing-qing, <i>et al.</i>
152	Comparison of Similarity among One-dimensional Rod Element, Heat Conduction and Fluid Flow Problem by Finite Element Method	WANG Ming-ming, <i>et al.</i>
156	Application of Ovi Map in the Layout of Urban Rail Transit Engineering Control Network	GAO Shuai, <i>et al.</i>
159	Research on Application Technology of Recycled Concrete for Construction Waste	LIU Can
162	Application of High-density Resistivity Method in Detecting Lava Subsidence Area	LIU Zhen-xiong
165	Discussion on the Application of PLC and Wireless Communication Technology in Coal Collecting and Control System	WU Lin
168	Simulation Model Establishment and Performance Analysis of P2 Hybrid System	FAN Xiao-lei, <i>et al.</i>
171	Study on Frequency Change Characteristics of Free Atmospheric Brunt-Vaisala	WANG Lin
174	Method for Drawing CAD Railway Limit Map to Determine Whether a Building is Over-limit	HUANG Yong

IE

178	Application of PFMEA in the Assembly Station of Auto Parts Production Line	LI Jian-hua, <i>et al.</i>
-----	--	----------------------------

THEORETICAL REVIEW

181	Research Status and Prospect of Integrated Equipment Support Simulation Technology Based on Man-in-the-loop	LIANG Jing-rui, <i>et al.</i>
184	Research on the Factors Affecting the Development of Chinese Unicorn Enterprises	QIN De-sheng, <i>et al.</i>
188	Research on the Upgrading Path of "Innovation and Entrepreneurship"	WU Li-li
192	Regional Heterogeneity, Housing Price Regulation and the Effect of Regional Monetary Policy	FU Kai